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OAJ:n Pohjois-Pohjanmaan alueyhdistys ry:n hallituksen kokous 4/2023 
Aika: torstaina 21.9.2023 klo 17.30.  
Paikka: Asemakatu 22 A, 90100 Oulu  
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f4151b298856%22%2c%22Oid%22%3a%221726f29c-75fd-4014-8a53-20846884b801%22%7d  
 

H a l l i t u k s e n  j ä s e n e t  j a  v a r a j ä s e n e t  2 0 2 3   
 
Puheenjohtaja +Ari-Pekka Sirviö 

JÄSEN YHDISTYS VARAJÄSEN YHDISTYS 

    
YSI – JAOS: 
+Markku Maaranto 

 
Liminganseutu-Siikajoki-Kempele 

 
Jenni Vedenjuoksu 

 
Kempeleen py 

Heli Hartikka Utajärvi-Tyrnävä-Muhos- Siikalatva-Ii-Vaala Toni Väyrynen Muhoksen py 
+Henna-Riikka Ylitalo Ii-Tyrnävä-Muhos-Utajärvi-Siikalatva-Vaala Elina Alasalmi Vaalan py 
Katri Pappila Kärsämäki-Oulainen-Merijärvi-Haapavesi +Riitta Rautio Oulaisten py 
+Olli Kaisto Raahe-Pyhäjoki Johanna Karjaluoto-Pisilä Pyhäjoen py 
+Hanna Siltakoski Kalajoki-Sievi-Ylivieska-Alavieska Jouni Paananen Sievin py 
+Jaana Matikainen Ylivieska-Kalajoki-Sievi- Alavieska Marko Vaarala Alavieskan py 
+Markku Mäkelä Haapajärvi-Nivala-Reisjärvi-Pyhäjärvi Marianna Hyvönen Reisjärven py 
Simo Kaarre Pudasjärvi-Taivalkoski-Kuusamo +Tuulikki Hentilä Kuusamon py 
    

OAO – JAOS:    
+Mervi Savela AO   Juha-Pekka Sillanpää AO 
+Anna Ontero AO Tarja Jaatinen AO 
Vesa Muikkula SKO   +Tuire Leinonen AKOL 
+Ari-Pekka Sirviö AO  Liisa Kiviniemi AO 
    
VAKA – JAOS:    
+Virpi Lipsonen Liminganseudun py  Tuija Halonen Liminganseudun py 
 

YLL – JAOS: 
   

+Outi Ylitapio-Mäntylä YLL Enni-Mari Ylikörkkö YLL 
 

Hallituksen ulkopuoliset toimihenkilöt    Valtuutetut  
taloudenhoitaja +Juha Iisakka    +Juha-Pekka Sillanpää OAO 
toimistosihteeri +Päivi Pyky    +Ari-Pekka Sirviö OAO 
koulutusvastaava +Marja-Liisa Pietiläinen    +Erkki Eilola YSI 
hyvinvointitiimin vetäjä +Hanna Siltakoski    +Tuulikki Hentilä YSI 
alueviestijä +Emma Määttä    Pekka Pieskä YSI 
alueasiantuntija Ville Tertsunen    +Riitta Rautio YSI 
sihteeri +Mika Haapakoski      
   
Muut   
Soolin aluetoimija Sara Ylipää   
Soolin aluetoimija Jere Uusi-Pohjola   
KLL:n yhteyshenkilö Salli Mattila   
OAJ:n hallituksen jäsen ja YLL:n puheenjohtaja Santeri Palviainen   
Alueellisen esimiestyön vastuuhenkilö Teemu Heikkinen   
OAJ:n ensimmäinen varapuheenjohtaja ja hallituksen jäsen Katariina Kattelus  
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76. KOKOUKSEN AVAUS 
 
Puheenjohtaja avasi kokouksen kello 17.34. 

 

77. LAILLISUUDEN JA PÄÄTÖSVALTAISUUDEN TOTEAMINEN 
 

Alueyhdistyksen sääntöjen mukaan hallitus kokoontuu puheenjohtajan tai hänen estyneenä ollessaan varapu-
heenjohtajan kutsusta kokouksiin, joita pidetään tarpeen mukaan. Kokous on päätösvaltainen, jos puheenjoh-
tajan tai varapuheenjohtajan lisäksi vähintään puolet jäsenistä on läsnä. 
 
Esitys: Merkitään kokouksen osallistujat ja todetaan kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus. 
 
Päätös: Todettiin kokous lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. Merkittiin kokouksen osallistujat. 

 

78. ESITYSLISTAN HYVÄKSYMINEN 
 

Esitys: Hyväksytään esityslista kokouksen työjärjestykseksi. 
 
Päätös: Hyväksyttiin esityksen mukaisesti. 

 

79. PÖYTÄKIRJANTARKASTAJIEN VALITSEMINEN 
 

Esitys: Valitaan kokoukselle pöytäkirjantarkastajat. Pöytäkirjantarkastajat toimivat tarvittaessa kokouksen 
ääntenlaskijoina. Pöytäkirjan tarkastusvuorossa Tuulikki Hentilä ja Mervi Savela. 
 
Päätös: Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Tuulikki Hentilä ja Mervi Savela. 
 

80. EDELLISEN KOKOUKSEN PÖYTÄKIRJA 
 

Esitys: Merkitään tiedoksi kokouksen 3/2023 pöytäkirja. 
 
Päätös: Kokouksen 3/2023 pöytäkirja merkittiin tiedoksi. 

 

81. EDUNVALVONTA-ASIAT 
 
Esitys: Kuullaan ajankohtaiset edunvalvonta-asiat. 
 
Päätös: Valtuutettu Erkki Eilola piti edunvalvontakatsauksen (ks. liite1). Riitta Rautio kertoi Oulaisten ja 
Jaana Matikainen Ylivieskan yt-kuulumiset. 

  



82. OAJ:N HALLITUKSEN ASIAT 
 

Esitys: Kuullaan ajankohtaiset hallituksen asiat. 
 
Päätös: Valtuutettu Pekka Pieskä ei ehtinyt kokoukseen mukaan ja asiakohdan käsittely siirrettiin seuraa-
vaan kokoukseen. 

 

83. VALTUUSTOASIAT 
 

Esitys:  Valtuutetut esittelevät valtuuston ajankohtaiset asiat.  
 

Päätös: Valtuutetut Erkki Eilola ja Riitta Rautio esittelivät asiakohdan. 
 
Valtuuston neuvottelupäivillä käsiteltiin seuraavia asioita: 

• OAJ:n arvostushanke. 

• Ilona Rauhalan luento. 

• Hallitusohjelmaa käytiin läpi. 

• OAJ:n puheenjohtajan terveiset. 

• Uusi talousjohtaja kertoi OAJ:n talouden haasteista. Jäsenmaksun alennus ja muut heikennykset ovat 
nakertaneet OAJ:n käyttötaloutta. Vuositasolla OAJ:n tulos on kuitenkin rahastotuottojen, pääoma-
siirtojen ja kohdennusten vuoksi kuitenkin 4 miljoonaa euroa ylijäämäinen. 

• Talousjohtaja ja puheenjohtaja korostivat jäsenhankinnan ja jäsenten ylläpitämisen tärkeyttä. 

• Strategiatyö jatkui. 

• Koulutuspoliittinen osuus. 

• Tuleviin kuntavaaleihin valmistautuminen OAJ:ssa. 

• Valtuusto koolla seuraavan kerran 22.-24.11.2023. 
 

84. KOULUTUS- JA HYVINVOINTITIIMIN ASIAT 
 

Esitys: Koulutustiimin edustaja esittelee. 
 

• Lapin järjestämä vaka-koulutus 7.9.2023. 

• Eläkekoulutus 12.9.2023. 

• Hyvinvointipäivä Rokualla 16.9.2023. 

• Syysneuvottelupäivät Isolla-Syötteellä 28.-29.9.2023. 

• MOP-päivät Radisson Blu -hotellila 7.10.2023 

• Yhteysopettajakoulutus syksyllä 2023. 

• OAJ 50 vuotta - Ilahdutaan yhdessä! -konsertit Oulussa 3.11.2023. 

• Alueyhdistyksen opesähly Hiukkavaaratalolla 11.11.2023. 

• Alueelliset neuvottelupäivät 15.-16.11.2023. 

• Lakikoulutus marraskuussa. 

• Hyvinvointiluentoja tulossa. 

• Vaikuttajakoulutus tulossa. 
 
Päätös: Hyväksyttiin esityksen mukaisesti. 
 

  



85. JAOSTEN ASIAT 
 

Esitys:  Kuullaan jaosten ajankohtaiset asiat.  
 

Päätös:   
 
YLL-jaoksen vetäjä Outi Ylitapio-Mäntylä ja Juha Iisakka esittelivät: 
 

• Yt:t päättyneet kesällä. 

• Kielenopetuksen ja kielikeskuksen tilanne. 

• Yliopiston hallitus vaihtumassa. 

• Oulun normaalikoulun lukio muuttaa Yliopistolla Ympäristötietotaloon ja normaalikoulun alakoulu 
siirtyy yläkoulun tontille tuotavaan moduulikouluun. Koulujen on tarkoitus aloittaa väistötiloissa syk-
syllä 2024, lukion osalta aikaisempi siirtyminen on myös mahdollista. 

 
YSI-jaoksen vetäjä Markku Maaranto esitteli: 
 

• YSI-jaos kokoontui Rokualla, jossa mukana 14 jaoslaista. Alueasiantuntija Ville Tertsunen kertoi jaok-
sessa ajankohtaiset kuulumiset. Valtuutettu Riitta Rautio kertoi hallituskuulumiset ja valtuutettu Erkki 
Eilola kertoi valtuuston kuulumiset. 

• Alueella tulossa taloustilanne vaikea, jonka vuoksi yt-neuvotteluita tulossa. Alueella myös kuntia, joi-
den talous ylijäämäinen. 

• Hallituksen toimet työmarkkinoihin kohdistuvista lakiuudistuksista herättävät kritiikkiä, järjestöval-
miutta ollaan kohottamassa. 

• Paikallisissa kuulumisissa keskusteltiin oppilasmäärän laskusta ja sen vaikutuksesta opetuksen järjes-
tämiseen, sekä säästötoimista. Haapajärvellä lasten määrä on laskemassa jopa puoleen tulevaisuu-
dessa. 

• Läpikäytiin yhdistystiedote.  

• Yhdistysten välistä yhteistyötä suunniteltiin mm. reissujen ja jäseniltojen muodossa. 
 

Vaka-jaoksen vetäjä Virpi Lipsonen esitteli: 
 

• Varhaiskasvatuksen opetushenkilöstön tehtäväkuvauksiin ja tva-järjestelmään liittyen on selvinnyt, 
että joissain kunnissa ei ole sopimuksen mukaista tehtävän vaativuuden arviointijärjestelmää eikä 
ajantasaisia tehtäväkuvauksia, tai tehtäväkuvauksia lainkaan varhaiskasvatuksen opetushenkilöstölle. 

• Varhaiskasvatusseminaari Helsingissä 18.-19.8.2023. 

• Ovtes G-osan korotukset 8,1%. 

• Järjestelyvaraneuvottelut kesken. 

• ”Muhos-lisä” tulossa kaikille kunnassa takautuvasti maksuun. Lisä myös rekrytoinnin tueksi. 

• Ajankohtaisia asioita kunnissa. 
- Johtajia tarvittaisiin lisää. 
- Kuusamossa ei ole ollut joulun jälkeen varhaiskasvatusjohtajaa. Sivistystoimenjohtaja hoitaa myös 
tätä tehtävää tällä hetkellä. 
- Haapavedellä korkeammassa portaassa johtajat vaihtumassa. Apulaisjohtaja puuttuu tällä hetkellä. 

• Ilmoitusvelvollisuusasia tulee laittaa kunnissa kuntoon. Ohjeistuksia puuttuu, milloin ilmoitus tehdään 
johtajalle, mistä lomakkeet löytyvät ja miten niitä käytetään. Ilmoitusvelvollisuus on henkilöstön oi-
keus ja velvollisuus. 

• Sak-aikaa pitäisi olla riittävästi. 13% työajasta oltava SAK-aikaa.  

• Huomiota kiinnitettävä henkilöstön työssäjaksamiseen ja työhyvinvointiin. 
 
 
 



AO-jaoksen vetäjä Mervi Savela esitteli: 
 

• AO-jaos kokoontuu viikolla 39. 
 

86. ALUEELLINEN ESIMIESTYÖHANKE 
 
Esitys:  Alueellisen esimiestyön vastuuhenkilö Teemu Heikkinen kertoo hankkeen kuulumiset.  
 
Päätös: Puheenjohtaja Ari-Pekka Sirviö kertoi Teemun terveiset, joka on tehnyt koulutus- ja hyvinvointitii-
min kanssa yhteistyötä mm. Rokuan hyvinvointipäivien yhteydessä. Esimiesten aktivointi on ollut haasteellista 
ja esimiestyöhankkeen jatkoa arvioidaan seuraavassa kokouksessa. 
 

87. ALUEVIESTIJÄN ASIAT 
 
Esitys:  Kuullaan alueviestijän ajankohtaiset asiat.  

 
Päätös: Alueviestijä Emma Määttä kertoi viestinnän ajankohtaiset kuulumiset ja pyysi kuvia paikallisyhdis-
tysten tapahtumista. 

 

88. SOOLIN ALUETOIMIJOIDEN ASIAT 
 
Esitys: Kuullaan Soolin aluetoimijoiden ajankohtaiset asiat. 
 
Päätös: Soolin aluetoimijoita ei ollut paikalla. 

 

89. OPI 26 -TOIMIKUNNAN KOKOONPANO 
 

Esitys: OPI 26 Pohjois-Suomen opettajapäivät järjestetään seuraavan kerran tammi-helmikuun vaihteessa 
2026 Oulussa. Tapahtumaa järjestelevää OPI 26 -toimikuntaa ollaan kokoamassa syksyllä 23. Syksyllä selviää, 
kuka on jättämässä toimikunnan ja ketkä ovat halukkaita jatkamaan toimikunnassa. OPI-toimikunta toimii it-
senäisesti, mutta alueyhdistyksen alaisena toimielimenä. Toimikunta on muodostettu tiedustelemalla Pohjois-
Pohjanmaan alueen jäsenistöltä halukkuutta osallistua toimikuntaan. Edellinen toimikunta on tehnyt alueyh-
distyksen hallitukselle esityksen seuraavan toimikunnan kokoonpanosta. Hallitus on päättänyt esityksen poh-
jalta toimikunnan kokoonpanon. Aiempina vuosina toimikunnassa on ollut mukana myös alueyhdistyksestä 
eronneen Oulun paikallisyhdistyksen jäseniä. OPI 23 -toimikunnan puheenjohtaja toivoo alueyhdistykseltä 
linjausta, voiko toimikunnassa olla mukana myös Opyn jäseniä. 
 
Työvaliokunnan esitys: Alueyhdistyksen hallitus linjaa, että OPI 26 -toimikunnassa voi olla mukana myös Opyn 
jäseniä. 
 
Päätös: Hyväksyttiin esityksen mukaisesti. 

  



90. OPIN TILIKAUDEN MUUTOSEHDOTUS 
 

Esitys:   Opin taloudenhoitaja esittelee asiakohdan. 
 

Päätös: Taloudenhoitaja Juha Iisakka esitteli, että Opin kirjanpidon kannalta järkevämpää olisi hallita ta-
loutta marraskuun alusta lokakuun loppuun, koska Opin rahaliikenne tapahtuu pitkälti marraskuu ja huhti-
kuun välisenä aikana. Talouden hoitaja esitti, että Opin seuraava kirjanpidollinen jakso olisi 1.1.2024 – 
31.10.2026, jonka jälkeen 1.11.2026 – 31.10.2029. Asiakohta hyväksyttiin taloudenhoitajan esityksen mukai-
sesti. 

 

91. OPITOIMIKUNNAN TULOSPALKKIO 
 

Esitys:  Opi-toimikunta esittää. 
 

Päätös: Puheenjohtaja siirsi puheenjohtajuuden varapuheenjohtaja Markku Maarannolle asiakohdan käsit-
telyn ajaksi. Opi-toimikunnan jäsenet Ari-Pekka Sirviö, Marja-Liisa Pietiläinen, sekä toimistosihteeri Päivi Pyky 
poistuivat asiakohdan käsittelyn ajaksi.  
 
Opin taloudenhoitaja Juha Iisakka kertoi, että loppuunmyydyn Opi-päivien tulos oli yli 30000e ylijäämäinen ja 
esitti, että toimikunnan jäsenille ja toimistosihteerille annettaisiin 1200e tulospalkkiot onnistuneiden Opi-päi-
vien ja Opin hyvän taloudellisen tilanteen vuoksi. Opi-toimikunnalla on oma itsenäinen budjetti toimien 
Alueyhdistyksen alaisuudessa. Opi-päivien ylijäämä siirretään taseeseen. 
 
Asiakohta hyväksyttiin taloudenhoitajan esityksen mukaisesti ja toimikunnan jäsenille ja toimistosihteerille 
myönnettiin 1200e tulospalkkiot. Loppu ylijäämä siirretään taseeseen. 
 
Markku Maaranto luovutti puheenjohtajuuden asiakohdan päätteeksi Ari-Pekka Sirviölle. 

 

92. POHJOISTEN ALUEIDEN SYYSNEUVOTTELUPÄIVÄT ISO-SYÖTTEELLÄ 28.-29.9.2023 
 

Esitys:  Alueasiantuntija esittelee asiakohdan.  
 

Päätös: Puheenjohtaja Ari-Pekka Sirviö esitteli asiakohdan ja kävi läpi tulevien syysneuvottelupäivien esitys-
listaa. Asiakohta merkittiin tiedoksi. 
 

93. OAJ:N PUHEENJOHTAJA KATARINA MURTO ALUEYHDISTYKSEN VIERAANA 
3.11.2023 

  
Esitys:  Puheenjohtaja esittelee asiakohdan.  

 
Päätös: Merkittiin tiedoksi. 

 

94. ALUEYHDISTYKSEN SÄÄNTÖMUUTOS 
 

Esitys:  Puheenjohtaja esittelee asiakohdan.  
 

Päätös: Asiakohdan käsittely siirrettiin seuraavaan kokoukseen. 
 



95. TYÖHYVINVOINTIHANKKEEN PÄÄTTYMINEN 
 

Esitys:  Hanke on päättynyt ja loppuraportti on hyväksytty liitteineen. Hankkeesta jäänyt ylijäämä on mak-
settu takaisin hyvinvointirahastolle. Hankkeeseen osallistui 26 pääluottamusmiestä ja työsuojeluvaltuutettua. 

 
Päätös: Puheenjohtaja Ari-Pekka Sirviö kertoi hankkeen olleen onnistunut. Asiakohta merkittiin tiedoksi. 

 

96. TIEDOKSI MERKITTÄVÄÄ 
 

Esitys: Merkitään tiedoksi 
 

• Työvaliokunnan syksyn kokoukset kello 17.00 to 12.10.2023 ja ma 4.12.2023. 

• Hallituksen syksyn kokoukset kello 17.30 to 2.11.2023 ja ke 13.12.2023. 

• Vuosikokous ma 27.11.2023 kello 18.00. 
  
Päätös: Hyväksyttiin esityksen mukaisesti. 

 

97. MUUT MAHDOLLISET ASIAT 
 
Esitys:   
 

• Oulun Luokanopettajaopiskelijat ry:n 70v vuosijuhlan yhteistyöpaketit.  
 

Päätös:   Puheenjohtaja Ari-Pekka Sirviö esitteli erilaiset Oulun Luokanopettajaopiskelijat ry:n vuosijuhlan 
yhteistyöpaketit. Keskustelun jälkeen yhteistyöpaketiksi valittiin ”Kasvatustieteen maisterin” yhteistyöpaketti 
350e (ks. liite2).  

 

98. KOKOUKSEN PÄÄTTÄMINEN 
 

Puheenjohtaja päätti kokouksen kello 19.58. 
  

 
 
 

 
Ari-Pekka Sirviö   Mika Haapakoski 
puheenjohtaja    sihteeri 
 
 
 
 
Markku Maaranto 

 puheenjohtaja pykälässä 91. 
 
 
 
 
Tuulikki Hentilä   Mervi Savela 
pöytäkirjantarkastaja   pöytäkirjantarkastaja 


